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Onderzoeksprogramma 2019 

 

1. Inleiding. 

Jaarlijks stelt de Rekenkamercommissie (RKC) een onderzoeksprogramma vast.  In een 

Onderzoeksprogramma wordt de keuze van de RKC bepaald voor het onderzoeksonder-

werp c.q. de onderzoeksonderwerpen voor een bepaald jaar. Bijgaand wordt u het Onder-

zoeksprogramma voor 2019 ter kennisname aangeboden. 

2. Groslijst 

De onderwerpen voor het onderzoeksprogramma worden gekozen uit een groslijst. Deze 

groslijst wordt gevuld door onderwerpen die de rekenkamercommissie zelf inbrengt. Maar 

ook aan de raad is de mogelijkheid geboden om onderzoeksonderwerpen in te brengen.  

In de periode van 21 t/m 28 augustus hebben gesprekken plaatsgevonden met vrijwel alle 

fracties uit de raad. Een fractie heeft geen gehoor kunnen geven aan de uitnodiging en 

heeft ook schriftelijk geen onderwerpen aangedragen.  

Naast het uitspreken van verwachtingen over en weer, hebben deze gesprekken een aantal 

potentiële onderzoeksonderwerpen opgeleverd. Alle inbreng van de fracties is als bijlage 1 

bij dit Onderzoeksprogramma opgenomen. In totaliteit betreft dit 16 onderzoeksonderwer-

pen.  

In de vergadering van 17 oktober 2018 heeft de rekenkamercommissie de ingebrachte 

onderwerpen getoetst en vastgesteld of deze voor opname op de groslijst in aanmerking 

komen. In genoemde bijlage 1 is gemotiveerd de uitkomst van deze toetsing opgenomen.  

Naast deze 16 door fracties aangedragen onderwerpen, is ook nog een tweetal onderwer-

pen door de rekenkamercommissie zelf aan de groslijst toegevoegd, te weten: 

- Duurzaamheid:  Gelet op de actualiteit van dit thema en hetgeen daarover in het 

coalitieakkoord is opgenomen; 

- Maatschappelijk vastgoed; kwam al voor op de oude groslijst en dient naar de me-

ning van de rekenkamercommissie als potentieel onderzoeksonderwerp te worden 

gehandhaafd. 

De oude groslijst is daarmee komen te vervallen. Indien onderwerpen uit die lijst opnieuw 

zijn aangemeld, zijn deze in bijlage meegenomen. De met ja gekwalificeerde potentiële 

onderzoeksonderwerpen zijn verwerkt in de als Bijlage 2 bij dit Onderzoeksprogramma 

opgenomen Groslijst. Na de toetsing door de rekenkamercommissie resteren 9 onder-

zoeksonderwerpen 

In totaliteit betreft dit na opschoning  een negental onderwerpen. Ten aanzien van deze 

onderwerpen wordt opgemerkt dat in lang niet alle gevallen de onderzoeksvragen en leer-

doelen door de fracties zijn aangegeven. Bij een aantal onderwerpen heeft de rekenka-

mercommissie daarom een globale vraagstelling en leerdoel toegevoegd.  

Daarnaast acht de rekenkamercommissie het van belang om goed voeling te houden met 

de jaaragenda van het college en de ambtelijke organisatie. Het is namelijk van groot 

belang de onderzoeken qua timing en actualiteit goed af te stemmen op ontwikkelingen in 

de organisatie. Daarmee wordt voorkomen dat ontwikkelingen elkaar gaan doorkruisen en 

kan er een kruisbestuiving plaatsvinden, die leidt tot betere afwegingen en een beter re-

sultaat.  
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3. Onderwerpkeuze 

Na een uitvoerige afweging heeft de Rekenkamercommissie besloten in 2019  de volgende 

onderzoeken uit te voeren: 

a. Wonen in Veldhoven. 

Toelichting en motivering: 

Door meerdere fracties zijn zorgen geuit over de druk op de woningmarkt. Het gaat daarbij 

mede om een rechtvaardige verdeling over ouderen, jongeren, expats, statushouders e.d. 

Daarbij speelt ook de verdeling tussen vrije sector en sociale woningbouw een rol. 

Een ander aspect betreft de veranderende verhouding tussen gemeente en woningcorpo-

raties. Zijn/worden er prestatieafspraken gemaakt en tot welke resultaten leidt dat. Ten-

slotte spelen ook regionale afspraken een rol bij dit onderwerp. 

b.    Duurzaamheid in Veldhoven. 

Toelichting en motivering: 

De rekenkamercommissie is van mening dat het thema Duurzaamheid de komende jaren 

hét thema zal worden op de politieke agenda’s. Dit houdt ook in dat er een grote opdracht 

ligt richting de gemeenten. Bij de coalitiebesprekingen is dit door de Veldhovense politieke 

partijen al onderkend door opname van een vijftal actiepunten in het coalitieprogramma 

2018-2022.  Het is daarom zinvol om een onderzoek in te stellen naar het beleid met 

betrekking tot dit onderwerp, de aanpak en de (beoogde) resultaten. 

 

Op de Groslijst is ten aanzien van deze onderwerpen een eerste globale aanduiding van de 

inhoud van het onderzoek opgenomen. Zoals gebruikelijk zullen de onderzoeksaanpak, 

onderzoeksvragen, toetsings- en normenkader e.d. van het gekozen onderwerp nog nader 

worden uitgewerkt in een onderzoeksplan Dit onderzoeksplan zal te gelegener tijd op de 

gebruikelijke wijze aan de gemeenteraad ter kennis worden gebracht.  

 

 

Aldus vastgesteld in de vergadering van de  

Rekenkamercommissie Veldhoven van 13 februari 2019   

 

 
 

Drs. J.J.M. v.d. Heuvel,                  J.M. van Berlo 

Voorzitter                  Secretaris. 
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Nieuw ingediende onderwerpen door fracties en toetsing 

rekenkamercommissie. 

 
Nr. Onderwerp Onderzoeksformulering Op 

gros-

lijst 

J/N 

Motivering 

1 

 

 

Veiligheid per-

soonlijke ge-

gevens 

In het kader van de decentralisaties 

sociaal domein worden heel veel 

persoonlijke gegevens verzameld en 

doorgespeeld aan verschillende in-

stanties en de gemeente. Onder-

zocht zou moeten worden in hoe-

verre de veiligheid van de gegevens 

die beschikbaar komen in kader de-

centralisaties sociaal domein is ge-

waarborgd. 

Nee Is weliswaar een zeer actueel onderwerp, 

maar daar wordt in de organisatie al volop 

aan gewerkt om dit vorm te gevenn. Bo-

vendien gelden daarvoor de regels van de 

AVG en bestaan er voldoende andere mo-

gelijkheden om daarop controle uit te oefe-

nen.  

2 

 

Verloop bezui-

nigingsopera-

tie 

Hoewel momenteel nog wat te vroeg 

in tijd, zou op termijn een onder-

zoeksonderwerp kunnen zijn het te-

rugblikken op de bezuinigingsopera-

tie, die op basis van een besluit van 

november 2013 in gang is gezet. 

Daarbij is besloten om € 

1.000.000,= te bezuinigen op 5 cul-

turele instellingen. 

Onderzoeksvragen zouden kunnen 

zijn: 

- Zijn de beoogde bezuinigingen 

daadwerkelijk gerealiseerd? 

- Hoe zijn de processen verlopen? 

- Zijn er knelpunten ontstaan en, 

zo ja, welke? 

- Hoe is e.e.a. opgelost? 

Ja Het is zinvol om na te gaan in hoeverre de 

voorgenomen bezuinigingen zijn gereali-

seerd en tot welke fricties dat eventueel 

heeft geleid. 

3 

 

Samenspraak 

en inspraak 

Men constateert dat er niet naar       

burgers wordt geluisterd.  Als voor-      

beeld wordt genoemd het Gemeen-

telijk  Verkeers- en Vervoersplan      

(GVVP). Veel mensen hebben daar     

een zeer goede bijdrage geleverd in    

het proces, terwijl daar in het raads

voorstel helemaal niets van terug te   

vinden was. 

Nee Hierover is nog vrij recent een rekenkamer

onderzoeksrapport uitgebracht met daarin 

voldoende aanbevelingen. 

4 

 

Overgang vrij-

willige brand-

weer naar re-

gionale brand-

weer 

Wat zijn de plussen en minnen, wat 

is de effectiviteit van die overgang, 

is er een relatie met het moeilijker   

krijgen van vrijwilligers. Wellicht      

daarbij ook  te betrekken de vrijwil-

lige politie,  als zijnde een andere     

vrijwilligersorganisatie 

Nee Werven vrijwilligers is een taak van de reg

ionale brandweer. Valt buiten de competen

tie van de rekenkamercommissie. Bovendi

en is e.e.a. wet-telijk voorgeschreven en is 

er geen  leereffect uit te halen. 

5 

 

Parkeerbeleid Parkeren zou in de ogen van deze     

fractie gratis moeten. Zou in hun      

ogen een goede impuls zijn voor      

het City-Centrum. De  vraag is wat 

de invloed van het parkeerbeleid is 

op het City- Centrum 

Nee Hierover is al eerder een rekenkamerrap-  

port uitgebracht. Daarnaast wordt boven-  

dien momenteel een volledig nieuw par-     

keerbeleid overwogen. 

6 

 

Samenspraak Hoe gaat de gemeente daarmee om, 

hoe goed wordt er naar de inbreng 

van burgers geluisterd (met name 

Nee Zie nr. 3 

Bijlage  1 
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wordt het GVVP genoemd). Opge-

merkt wordt dat de rekenkamer-

commissie  ruim een jaar geleden 

een onderzoek heeft gedaan naar 

samenspraak. Eventueel zou dat wel 

in de vorm van een follow-up onder-

zoek kunnen, waarbij nagegaan zou 

moeten worden hoe samenspraak, 

in relatie ook met de aanbevelingen 

uit het rekenkamerrapport, in de 

praktijk wordt toegepast. Daarbij 

zouden dan enkele casussen geno-

men moeten worden op verschil-

lende beleidsterreinen. 

7 

 

Stand van za-

ken wonen in 

Veldhoven 

Er is druk op de woningmarkt. Start

ers, ouderen, expats  van ASML e.d

..      Ook de relatie gemeente–wo-

ningcorporaties is veranderd, nu op 

basis       van een prestatieconve-   

nant. Dat meenemen in een onder-

zoek. 

Ja. De vraag richt zich op de doelgroepen star

ters, ouderen, expats e.d.     alsmede op d

e veranderde verhou-  ding tussen de gem

eente en de wo-ningbouwcorporaties. Bij e

en der-   gelijk onderzoek zouden volgens 

de rekenkamercommissie ook de regi-onal

e afspraken betrokken moeten worden 

8 

 

Effecten beleid 

sociaal domein 

Gevraagd wordt of het mogelijk is     

om de effecten van het  lokale be-    

leid op het terrein van het sociaal     

domein zichtbaar te maken. Wat      

wordt bereikt, hoeveel jongeren      

worden geholpen, hoeveel mensen 

aan een baan. Ten aanzien van de    

participatiewet heeft de rekenka-    

mercommissie vorig jaar nog een     

rapport uitgebracht. Dat betreft       

echter alleen het re-integratiebeleid 

Ja Als geheel is dat teveel omvattend, er zou 

een keuze gemaakt moeten worden uit dee

lgebieden. Door an-   dere fracties zijn ook 

deelgebieden voor onderzoek aangedragen

. Deze worden hier samengevoegd, waar-  

bij een keuze zou kunnen worden    gemaa

kt uit een van de deelonder-werpen. Wat b

etreft de Participatiewet (re-integratiebelei

d) is door de rekenkamercommissie recent

elijk   nog een rapport uitgebracht. 

9 

 

 

 

AVG (privacy-

regels) 

Wat zijn nu de negatieve effecten 

voor de bedrijfsvoering bij de ge-

meente; 

Nee Zie bij nr.1 

10 

 

Ambtenaren-

verloop: 

Hoe behouden we kennis en kwalite

it in      Veldhoven. Hoe is de Rela-  

tie tussen raad en ambtelijke orga-

nisatie. Doordat meer   ambtenaren 

buiten Veldhoven wonen is er een    

grotere afstand tot de problematiek

De vraag is feitelijk hoe staat het    

met de kwaliteit van de dienstver-     

lening en de efficiency  van het amb

telijk apparaat. 

Ja Dit onderwerp richt zich erg sterk    op de 

bedrijfsvoering en dat is pri-mair de compe

tentie van het colle- ge. 

11 

 

Sociale kaart 

van de diverse 

wijken 

Wat speelt er, welke netwerken zijn    

er actief e.d. Er is momenteel een       

opdracht is gegeven voor een evalu

atie van wijkbeheer, dus momen-     

teel   wellicht geen actie voor RKC. 

Nee Momenteel voor een onderzoek nog prema

tuur, gelet op het feit dat col-lege opdrach

t heeft gegeven tot een evaluatie van het w

ijkbeheer. Op      termijn zou dit wel een o

nderzoeks-onderwerp kunnen zijn, daarom 

wel opnemen op de groslijst. 

12 

 

 

Houden be-

stemmings-

plannen vol-

doende reke-

ning met te re-

aliseren rand-

voorzieningen 

Veldhoven is sterk gefocust op de 

bouw van woningen, De randvoor-

zieningen zoals scholen, winkels, 

verkeer e.d. worden vaak over het 

hoofd gezien en komen pas nadien 

aan de orde. Hoe staat het met de 

kwaliteit van de bestemmings-

Nee Bestemmingsplannen moeten vol-  doen 

aan strikte regelgeving en re-kening hou-

den met structuurplan-   nen, streekplan-

nen, verkeerscircu-  latieplannen etc. etc. 

Bovendien       kunnen zienswijzen worden 

inge-     diend en na afweging daarvan be-    

sluit de raad tot vaststelling. Dat is dan een 

gegeven. Bij de nieuwe       Omgevingswet 
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plannen, wordt daar voldoende re-

kening mee gehouden. 

treedt een heel         ander regiem in wer-

king, waarbij     vooraf in samenspraak met 

de in-    woners een programma van eisen    

wordt opgesteld. Het is verstandig   om 

eerst de nieuwe ontwikkelingen af te wach-

ten en te bekijken, hoe     dat in de praktijk 

functioneert. 

13 

 

Aansturing re-

gionale sa-

menwerkings-

verbanden 

Vraagpunt blijft nog steeds hoe het 

zit met het vanuit de raad aansturen 

van regionale samenwerkingsver-

banden. In een eerder onderzoek 

zijn daar al aanbevelingen over uit-

gebracht. Wellicht een vervolgon-

derzoek op de doorvoering van die 

aanbevelingen. 

Nee Over dit onderwerp is ook vrij recent een 

rekenkamerrapport uitgebracht, waarin 

voldoende aanbevelingen zijn opgenomen 

om ook de aansturing daarvan te verbete-

ren. 

14 

 

 

Kosten Jeugd-

zorg 

Men heeft daar geen grip op, vaak 

ontstaan er grote    tekorten. Kan 

men daarop sturen en zo ja, hoe. 

Nee Niet afzonderlijk opnemen, maar als een 

van de deelgebieden bij 8 

15 

 

 

Aantal aanbie-

ders in het so-

ciaal domein. 

Is het effectief en efficiënt om met 

zoveel aanbieders te werken, hoe 

hou je zicht op de kwaliteit van die 

aanbieders en kun je frauduleus 

handelen tegengaan. 

Ja Niet afzonderlijk opnemen, maar als een 

van de deelgebieden bij 8 

16 

 

 

Gescheiden af-

valinzameling 

Men scheidt het afval keurig, maar 

uit steeds meer publicaties blijkt dat 

als je alles op een hoop zou gooien 

en dat later zou scheiden, dat zeer 

kostenbesparend werkt en ook nog 

beter zou zijn voor het milieu 

Ja Is een urgent onderwerp dat in veel ge-

meenten speelt. Ook in Best en Waalre b.v. 

Hiervoor is zeer specifieke kennis vereist, 

waardoor wellicht uitbesteding van een 

dergelijk onderzoek zou moeten plaatsvin-

den.  

17 Gemeen-

schappelijke 

noemer Re-

kenkameron-

derzoeken 

Gevraagd is om eens na te gaan of 

men bij de rekenkameronderzoeken 

een gemeenschappelijke noemer 

c.q. een bepaald patroon kan her-

kennen. Dit zou aanleiding kunnen 

zijn om bepaalde beleidsvelden dan 

wel organisatieonderdelen nader 

onder de loep te nemen. 

Ja Heeft het karakter van een doorwerkings-

onderzoek, daarom wel op de groslijst 

plaatsen. 

 

 

Nr. Onderwerp Onderzoeksformulering Op 

gros-

lijst 

J/N 

Motivering 

1 

 

 

Veiligheid per-

soonlijke ge-

gevens 

In het kader van de decentralisa-

ties sociaal domein worden heel 

veel persoonlijke gegevens verza-

meld en doorgespeeld aan verschil-

lende instanties en de gemeente. 

Onderzocht zou moeten worden in 

hoeverre de veiligheid van de ge-

gevens die beschikbaar komen in 

kader decentralisaties sociaal do-

mein is gewaarborgd. 

Nee Is weliswaar een zeer actueel onderwerp, 

maar daar wordt in de organisatie al volop 

aan gewerkt om dit vorm te geven. Bo-

vendien gelden daarvoor de regels van de 

AVG en bestaan er voldoende andere mo-

gelijkheden om daarop controle uit te oe-

fenen.  

2 

 

Verloop bezui-

nigingsopera-

tie 

Hoewel momenteel nog wat te vroeg 

in tijd, zou op termijn een onder-

zoeksonderwerp kunnen zijn het te-

rugblikken op de bezuinigingsopera-

tie, die op basis van een besluit van 

Ja Het is zinvol om na te gaan in hoeverre de 

voorgenomen bezuinigingen zijn gereali-

seerd en tot welke fricties dat eventueel 

heeft geleid. 
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november 2013 in gang is gezet. 

Daarbij is besloten om € 

1.000.000,= te bezuinigen op 5 cul-

turele instellingen. 

Onderzoeksvragen zouden kunnen 

zijn: 

- Zijn de beoogde bezuinigingen 

daadwerkelijk gerealiseerd? 

- Hoe zijn de processen verlopen? 

- Zijn er knelpunten ontstaan en, 

zo ja, welke? 

Hoe is e.e.a. opgelost? 

3 

 

Samenspraak 

en inspraak 

Men constateert dat er niet naar       

burgers wordt geluisterd.  Als voor-      

beeld wordt genoemd het Gemeen-

telijk  Verkeers- en Vervoersplan      

(GVVP). Veel mensen hebben daar     

een zeer goede bijdrage geleverd in    

het proces, terwijl daar in het 

raadsvoorstel helemaal niets van 

terug te   vinden was. 

Nee Hierover is nog vrij recent een rekenka-

meronderzoeksrapport uitgebracht met 

daarin voldoende aanbevelingen. 

4 

 

Overgang vrij-

willige brand-

weer naar re-

gionale brand-

weer 

Wat zijn de plussen en minnen, wat 

is de effectiviteit van die overgang, 

is er een relatie met het moeilijker   

krijgen van vrijwilligers. Wellicht      

daarbij ook  te betrekken de vrijwil-

lige politie,  als zijnde een andere     

vrijwilligersorganisatie 

Nee Werven vrijwilligers is een taak van de re-

gionale brandweer. Valt buiten de compe-

tentie van de rekenkamercommissie. Bo-

vendien is e.e.a. wettelijk voorgeschreven 

en is er geen  leereffect uit te halen. 

5 

 

Parkeerbeleid Parkeren zou in de ogen van deze     

fractie gratis moeten. Zou in hun      

ogen een goede impuls zijn voor      

het City-Centrum. De  vraag is wat 

de invloed van het parkeerbeleid is 

op het City- Centrum 

Nee Hierover is al eerder een rekenkamerrap-  

port uitgebracht. Bovendien wordt mo-

menteel een volledig nieuw parkeerbeleid 

overwogen. 

6 

 

Samenspraak Hoe gaat de gemeente daarmee 

om, hoe goed wordt er naar de in-

breng van burgers geluisterd (met 

name wordt het GVVP genoemd). 

Opgemerkt wordt dat de rekenka-

mercommissie  ruim een jaar gele-

den een onderzoek heeft gedaan 

naar samenspraak. Eventueel zou 

dat wel in de vorm van een follow-

up onderzoek kunnen, waarbij na-

gegaan zou moeten worden hoe sa-

menspraak, in relatie ook met de 

aanbevelingen uit het rekenkamer-

rapport, in de praktijk wordt toege-

past. Daarbij zouden dan enkele 

casussen genomen moeten worden 

op verschillende beleidsterreinen. 

Nee Zie nr. 3 

7 

 

Stand van za-

ken wonen in 

Veldhoven 

Er is druk op de woningmarkt. 

Starters, ouderen, expats  van 

ASML e.d.      Ook de relatie ge-

meente–woningcorporaties is ver-

anderd, nu op basis van een pres-

tatieconvenant. Dat meenemen in 

een onderzoek. 

Ja. De vraag richt zich op de doelgroepen 

starters, ouderen, expats e.d.     alsmede 

op de veranderde verhouding tussen de 

gemeente en de woningbouwcorporaties. 

Bij een dergelijk onderzoek zouden vol-

gens de rekenkamercommissie ook de 
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regionale afspraken betrokken moeten 

worden 

8 

 

Effecten beleid 

sociaal domein 

Gevraagd wordt of het mogelijk is     

om de effecten van het  lokale be-    

leid op het terrein van het sociaal     

domein zichtbaar te maken. Wat      

wordt bereikt, hoeveel jongeren      

worden geholpen, hoeveel mensen 

aan een baan. Ten aanzien van de    

participatiewet heeft de rekenka-

mercommissie vorig jaar nog een     

rapport uitgebracht. Dat betreft       

echter alleen het re-integratiebeleid 

Ja Als geheel is dat teveel omvattend, er zou 

een keuze gemaakt moeten worden uit 

deelgebieden. Door andere fracties zijn 

ook deelgebieden voor onderzoek aange-

dragen. Deze worden hier samengevoegd, 

waar-  bij een keuze zou kunnen worden    

gemaakt uit een van de deelonderwerpen. 

Wat betreft de Participatiewet (re-integra-

tiebeleid) is door de rekenkamercommissie 

recentelijk   nog een rapport uitgebracht. 

9 

 

 

 

AVG (privacy-

regels) 

Wat zijn nu de negatieve effecten 

voor de bedrijfsvoering bij de ge-

meente; 

Nee Zie bij nr.1 

10 

 

Ambtenaren-

verloop: 

Hoe behouden we kennis en kwali-

teit in      Veldhoven. Hoe is de Re-

latie tussen raad en ambtelijke or-

ganisatie. Doordat meer   ambtena-

ren buiten Veldhoven wonen is er 

een    grotere afstand tot de pro-

blematiek. De vraag is feitelijk hoe 

staat het    met de kwaliteit van de 

dienstverlening en de efficiency  

van het ambtelijk apparaat. 

Nee Dit onderwerp richt zich erg sterk    op de 

bedrijfsvoering en dat is primair de com-

petentie van het college. 

11 

 

Sociale kaart 

van de diverse 

wijken 

Wat speelt er, welke netwerken zijn    

er actief e.d. Er is momenteel een       

opdracht is gegeven voor een eva-

luatie van wijkbeheer, dus momen-

teel   wellicht geen actie voor RKC. 

Ja Momenteel voor een onderzoek nog pre-

matuur, gelet op het feit dat college op-

dracht heeft gegeven tot een evaluatie 

van het wijkbeheer. Op      termijn zou dit 

wel een onderzoeksonderwerp kunnen 

zijn, daarom wel opnemen op de groslijst. 

12 

 

 

Houden be-

stemmings-

plannen vol-

doende reke-

ning met te 

realiseren 

randvoorzie-

ningen 

Veldhoven is sterk gefocust op de 

bouw van woningen, De randvoor-

zieningen zoals scholen, winkels, 

verkeer e.d. worden vaak over het 

hoofd gezien en komen pas nadien 

aan de orde. Hoe staat het met de 

kwaliteit van de bestemmingsplan-

nen, wordt daar voldoende reke-

ning mee gehouden. 

Nee Bestemmingsplannen moeten vol-  doen 

aan strikte regelgeving en rekening hou-

den met structuurplannen, streekplannen, 

verkeerscirculatieplannen etc. etc. Boven-

dien       kunnen zienswijzen worden inge-

diend en na afweging daarvan besluit de 

raad tot vaststelling. Dat is dan een gege-

ven. Bij de nieuwe Omgevingswet treedt 

een heel ander regiem in werking, waarbij     

vooraf in samenspraak met de inwoners 

een programma van eisen wordt opge-

steld. Het is verstandig   om eerst de 

nieuwe ontwikkelingen af te wachten en te 

bekijken, hoe dat in de praktijk functio-

neert. 

13 

 

Aansturing re-

gionale sa-

menwerkings-

verbanden 

Vraagpunt blijft nog steeds hoe het 

zit met het vanuit de raad aanstu-

ren van regionale samenwerkings-

verbanden. In een eerder onder-

zoek zijn daar al aanbevelingen 

over uitgebracht. Wellicht een ver-

volgonderzoek op de doorvoering 

van die aanbevelingen. 

Nee Over dit onderwerp is ook vrij recent een 

rekenkamerrapport uitgebracht, waarin 

voldoende aanbevelingen zijn opgenomen 

om ook de aansturing daarvan te verbete-

ren. 
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14 

 

 

Kosten Jeugd-

zorg 

Men heeft daar geen grip op, vaak 

ontstaan er grote    tekorten. Kan 

men daarop sturen en zo ja, hoe. 

Nee Niet afzonderlijk opnemen, maar als een 

van de deelgebieden bij 8 

15 

 

 

Aantal aanbie-

ders in het so-

ciaal domein. 

Is het effectief en efficiënt om met 

zoveel aanbieders te werken, hoe 

hou je zicht op de kwaliteit van die 

aanbieders en kun je frauduleus 

handelen tegengaan. 

Ja Niet afzonderlijk opnemen, maar als een 

van de deelgebieden bij 8 

16 

 

 

Gescheiden 

afvalinzame-

ling 

Men scheidt het afval keurig, maar 

uit steeds meer publicaties blijkt 

dat als je alles op een hoop zou 

gooien en dat later zou scheiden, 

dat zeer kostenbesparend werkt en 

ook nog beter zou zijn voor het mi-

lieu 

Ja Is een urgent onderwerp dat in veel ge-

meenten speelt. Ook in Best en Waalre 

b.v. Hiervoor is zeer specifieke kennis ver-

eist, waardoor wellicht uitbesteding van 

een dergelijk onderzoek zou moeten 

plaatsvinden.  

17 Gemeen-

schappelijke 

noemer Re-

kenkameron-

derzoeken 

Gevraagd is om eens na te gaan of 

men bij de rekenkameronder-

zoeken een gemeenschappelijke 

noemer c.q. een bepaald patroon 

kan herkennen. Dit zou aanleiding 

kunnen zijn om bepaalde beleids-

velden dan wel organisatieonderde-

len nader onder de loep te nemen. 

Ja Heeft het karakter van een doorwerkings-

onderzoek, daarom wel op de groslijst 

plaatsen. 
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Groslijst 2019. 

 
Nr. Onderwerp Onderzoeksformulering 

1 Verloop bezuinigingsoperatie 

 

Gevraagd is om terug te blikken op de bezuinigingsopera-

tie, die op basis van een besluit van november 2013 in gang 

is gezet. Daarbij is besloten om € 1.000.000,= te bezuini-

gen op 5 culturele instellingen. 

Onderzoeksvragen: 

 Hoe is deze € 1.000.000,= over de vijf instellingen ver-

deeld? 

 Zijn de beoogde bezuinigingen ook daadwerkelijk en       

tot het volle bedrag gerealiseerd? 

 Hoe zijn de processen verlopen?   Is een en ander in      

nauw overleg en samenspraak met de betrokken instel-

lingen tot stand gekomen. 

 Zijn er knelpunten ontstaan en, zo ja, welke? Heeft de 

opgelegde bezuiniging geleid tot het afstoten van           

bepaalde taken/voorzieningen door de betrokken instel-

lingen? 

 En hoe is e.e.a. dan opgelost? 

2 Wonen in Veldhoven 

 

Door de raad is in 2016 de beleidsnota Woningbouw vast-

gesteld 

Woonbeleid heeft deels een lokaal en deels een regionaal 

karakter. Binnen de regio zijn er afspraken gemaakt met 

betrekking tot o.a. de sociale woningbouw. 

Onderzoeksvragen: 

 Welk beleid is er ten aanzien van de woningbouw in        

Veldhoven geformuleerd ? 

 Welke afspraken zijn er regionaal gemaakt ? 

 Welke rol vervullen de woningbouwverenigingen hierin? 

Zijn er bijvoorbeeld prestatieafspraken (contracten)       

gemaakt? 

 Welke doelen zijn er ten aanzien van de woningbouw     

vastgesteld? En door wie? 

 Is er sturing vanuit de gemeente op de realisering van 

die doelen mogelijk en, zo ja, op welke wijze heeft die   

plaatsgevonden 

 Hoe is de verdeling sociale woningbouw-vrije sector       

vastgesteld? 

 Wordt dit in de praktijk daadwerkelijk gerealiseerd? 

 Heeft de gemeente Veldhoven een goed inzicht in de      

behoefte aan goedkopere woningen en/of sociale             

woningbouw? 

 Hoe vindt de woningtoewijzing plaats? Welke groepen    

krijgen een hogere prioriteit bij de toewijzing? 

3 Effecten beleid sociaal domein 

 

Gevraagd wordt of het mogelijk is om de effecten van het 

lokale beleid op het terrein van het sociaal domein zichtbaar 

te maken. Daarbij worden de volgende deelgebieden van 

het sociaal domein genoemd. 

- Hoeveel jongeren worden geholpen (Jeugdzorg)? 

- Hoeveel mensen worden aan een baan geholpen. (Parti-

cipatiewet)? 

- Hoe kan men sturen op de kosten van Jeugdzorg? 

- Is het efficiënt en effectief om met zoveel aanbieders te 

werken; 

- Hoe hou je daar controle op? 

- Werkt dit fraude in de hand? 

Bijlage  2 
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4 Sociale kaart diverse wijken 

 

Bedoeling van de vragende fractie is om na te gaan, wat er 

speelt in de wijken, welke netwerken zijn er actief e.d. Er 

is echter momenteel door het college een opdracht gegeven 

voor een evaluatie van wijkbeheer, dus momenteel nog 

geen actie voor de rekenkamercommissie. 

5 Gescheiden afvalinzameling 

 

Men scheidt het afval keurig, maar uit steeds meer publi-

caties blijkt dat als je alles op een hoop zou gooien en dat 

later zou scheiden, dat zeer kostenbesparend werkt en 

ook nog beter zou zijn voor het milieu.  

 

Dit s een urgent onderwerp dat in veel gemeenten speelt. 

maar hiervoor is zeer specifieke kennis vereist, waardoor 

wellicht uitbesteding van een dergelijk onderzoek zou 

moeten plaatsvinden.  

6 Gemeenschappelijke noemer rekenka-

merrapporten 

 

Één fractie heeft gevraagd om eens na te gaan of men bij 

de rekenkameronderzoeken een gemeenschappelijke          

noemer c.q. een bepaald patroon kan herkennen. Dit zou  

aanleiding kunnen zijn om bepaalde beleidsvelden dan wel 

organisatieonderdelen nader onder de loep te nemen. 

 

Daarvoor zou de rekenkamercommissie vervolg- c.q. door-

werkingsonderzoek moeten doen. Nadere concretisering zal 

in een latere fase moeten plaatsvinden. 

 

7 Duurzaamheid 

 

In het coalitieakkoord is een en ander opgenomen over 

duurzaamheid. Concreet wordt een vijftal actiepunten ge-

noemd. 

Onderzoeksvragen: 

 Wat wordt verstaan onder het begrip duurzaamheid        

(Definitie)? 

 Op welke wijze wordt in Veldhoven inhoud gegeven aan 

het begrip duurzaamheid? 

 Welke doelen zijn er gesteld en is er samenhang en          

afstemming tussen deze doelen?  

 Hoe is de uitvoering van het duurzaamheidsbeleid           

georganiseerd? 

 Welke interne en externe partijen zijn bij die uitvoering 

betrokken en zijn de rollen en verantwoordelijkheden     

duidelijk geformuleerd? 

 Welke doelen zijn er gerealiseerd en welke niet? Wat is 

daarvan de reden? 

 Welke knelpunten bestaan er bij de uitvoering van het 

duurzaamheidsbeleid? 

 Wat zijn de risico’s en wat zijn de kritische succes fac-

toren? 

8 Maatschappelijk Vastgoed De gemeente beschikt over maatschappelijk onroerend 

goed. Veelal is daaraan ook een multifunctionele bestem-

ming gegeven. De vragen, die ten aanzien daarvan bestaan 

zijn: 

Onderzoeksvragen: 

 Is er beleid geformuleerd ten aanzien van accommoda-

ties ten behoeve van maatschappelijke voorzieningen/ 

organisaties? 

 Zo ja, welke doelen zijn daarbij met betrekking tot dat 

zogenaamde maatschappelijk vastgoed gesteld? 

 Welke bijdrage levert dit maatschappelijk vastgoed aan 

het behalen van de maatschappelijke doelstellingen? 

 Worden deze doelen in de praktijk gerealiseerd? Is de 

beoogde multifunctionaliteit in de praktijk gerealiseerd 

? 

 Leidt dit tot handhaven c.q. afstoten van bepaalde          
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accommodaties? En op grond van welke afwegingen       

wordt de keuze tot afstoten bepaald? 

 Hoe staat het met het gebruik van die accommodaties? 

Hoe is de bezettingsgraad en wat zijn de financiële           

uitkomsten voor die accommodaties? 

 Welke acties zijn er ondernomen om de bezettings-         

graad en de financiële exploitatie te verbeteren?  

 

 


